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Dansk Orienterings-Forbund 
 

 

Referat af møde nr. 1, 2023 i Sydkredsen  
 

Mødested Bøgelund, Kolding 

Mødedato Mandag den 6. februar kl. 19-21.30 

Deltagere Se bilag 1. 

 

Kate Nielsen var mødeleder i Susanne Højholts fravær.   

 

 
A. Formalia  

a. Registrering af fremmødte  

Se bilag 1 

b. Godkendelse af dagsorden.  

Der blev tilføjet et besøg af DOF’s udviklingskonsulent Carsten Lausten (pkt. B) 

samt uddeling af årets kortprofil (pkt. G). 

 

B. Orientering fra DOF / HB 

a. Orientering ved Carsten Lausten, DOF 

Præsentation af Carsten Lausten er udsendt med dette referat. 

 

Bla. Status på: Nyhedsbreve fra forbundet, Findvejprojektet, bæredygtige stævner. 

Skoleområdet – nyt koncepts på vej. Rudolf Sørensen spørger om forbundet er til-

meldt til skoleOL for næste år. Dette bekræftes. 

Webinarer er et værktøj der er taget i brug i et bredere omfang. Holde øje med ud-

dannelsesplatformen. Pernille: Hvor kan man se datoer for fremtidige webinarer? De 

bør ligge på uddannelsesportalen. Der var også ønske om at webinarer blev ”båndet” 

og kan ses på andre tidspunkter, hvis man er forhindret i at deltage online. 

Skovadgang – skovaftalen administreres forskelligt, afslag og begrænsninger regi-

streres centralt, der er stilstand i NNP-udviklingen. 

Behov for at få nye unge ledere. Kate Nielsen: Hvad gør forbundet for de unge lede-

re? Inspirerer klubber til at tænke de unge ind i opgaverne. 

 

b. Orientering fra DOF / HB v. Kate Nielsen 

Nordmøde i Riga – Russisk og Belarusisk deltagelse i internationale stævner. Blev drøftet. 

Der blev ikke taget en afgørelse. DOF er ikke positiv for deltagelse. 

 

Nationale mesterskaber:  Skal vi reducere antallet af årlige DM’er. -Det er der ikke umiddel-

bart stemning for. Men i f.eks. Norge gør man det. Her er der også f.eks. kun Ultralang og 

natorientering hvert andet år. 

 

DM Medaljer lavet i træ er besluttet. Det er mere bæredygtigt. De ligner iflg. Carsten Lau-

sten dem af metal. Bare mere lette. 



2 

 

Forbundets økonomi: Tilbagegang i medlemstallet. Der forventes et mindre underskud for 

2022 pga. ekstra udgifter til revision af WOC-regnskab. Budget 2023: Der budgetteres med 

et underskud på 280.000 kr., da man gerne vil oprette en projektpulje på 200.000 kr. 

 

Løbsafgiftsbundgrænsen hæves fra 30 til 40 kr. – Så hvis startafgiften er under 40 kr. 

så skal man ikke betale afgift til DOF. 

 

Der er åbent for en lang række puljer for DIF-forbund, DOF alene og for klubberne. 

Grundet Susannes Højholts fravær var der ikke yderligere orientering om disse. 

 

 

C. Nyt fra Stævne- og reglement samt terminslister v/ Per Eg 

a. Terminsliste for 2023 samt langtidsterminslisten 

Per var omkring langtidsterminslisten, som blev udsendt dagen før mødet. Der 

mangler arrangører til: 

• JFM sprint 2024 

• DM sprint/mixsprint i 2026, HTF og OK syd er i dialog om et bud. Da OK Syd 

ikke var tilstede kunne der ikke siges mere om det lige nu. 

 

Sydkredsen har påskeløb i både 2024 (OK SNAB og i 2025 (Kolding OK). Årsagen 

er, at Nordkredsen grundet WOC har haft påskeløb to år i træk 

 

Terminsliste 2023 

• Der mangler en tredie 1. div match? - skal vi løbe krist. Himmelfartsdag? 

o SNAB er betænkelige grundet mange har ferie og ikke kan deltage og ge-

nerel skepsis på om der overhovedet skal være en 3. match 

o Sidste år var der 2, kan det også gå i år? 

o HTF og Odense OK positive for 3 matcher, mens Gorm og KOK er af-

ventende. 

o Aftalen var 3 matcher, men det kræver at der er 3 tilbud. 

o Beslutningen bliver at den 3. match droppes i 2023. 

 

• Kredsmesterskab for alle A-klasser (ungdom og senior) 

o Der er positiv stemning 

o Udfordring i forhold til optimering af klubhold i div. Turneringen (skal 

man som løber løbe den bane der er bedst for klubben eller den bane som 

er bedst for et kredsmesterskab?). 

o Kredsmesterskab for seniorer opdeles i 10 års intervaller, der følger divi-

sionsturneringen. 

 

• DM MTB-O. Der er nedsat en stævneorganisation blandt SNAB, KOK, FROS, 

MELFAR. GORM, HTF og Esbjerg. Per Eg er tovholder. 
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b. Gennemgang af reglement 2023 for orienteringsløb og MTBO 

Per henviser til webinaret, der har været afholdt, men kommer på uddannelsesplat-

formen i en reduceret / redigeret udgave. 

 

• Der er ikke mange tekniske ændringer i de nye reglementer, men en redigering 

og opdeling i reglement og vejledninger. 

• Bane 0 i det nye reglement er, hvad vi før har kendt som børne bane 

• Bane 7 og bane 10 har nu put and run. 

 

c. Sprint som en del af divisionsturneringen – hvad er årsagen til, at det ikke øn-

skes? 

Her følger kommentarer fra klubberne, - og en foreløbig konklusion. 

 

Sven Madsen: Der er ikke så mange der løber sprint eller tilmelder sig sprintløb i 

FROS. HTF ser det modsatte billede iflg. Lars Klogborg. 

HTF har erfaring for, at sprint er godt til at rekruttere nye, da det er lettere at få 

dem til at møde op inde i en by end ud i skoven. 

SNAB vil iflg. Flemming Jørgensen heller ikke kunne få så mange med til divisions-

match med sprint, som hvis det er i skoven.  

Der skal være noget hygge og mulighed for telte. Det er vanskeligere på en bystæv-

neplads.  

Der var forslag om længere baner? Eller et ekstra løb som tillæg? Måske at begge 

baner talte med i det samlede resultat? 

 

Konklusion er, at sprint ikke er dødt som en del af divisionsturneringen, men der kan 

/skal tænkes nyt. 

 

D. Drøftelse af det kommende repræsentantskabsmøde i i DOF – herunder 

indkomne forslag. 

Dette punkt varetog Carsten Lausten ved at vise dagsorden for DOF’s repræsentant-

skabsmøde der afholdes den 4. marts i Brøndby / Idrættens Hus. Se Carstens præsen-

tation. 

 

Det blev tilkendegivet, at det er en noget kort dag (for lidt indhold), når man nu kører 

hele vejen fra Jylland til København. 

 

Der var ingen indkomne forslag. 

 

E. Kredsudvalgets beretning for 2022 og valg af repræsentanter til kredsud-

valget. 

a. Beretningen var udsendt på forhånd og vil ikke blive oplæst / gennemgået på 

mødet, men diskussion og kommentarer er velkomne. 
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Knud Erik Thomsen havde en tilføjelse til sin del af beretningen: 

IOFs Kort komite er efter møde med komiteerne for Fod-O, MTB-O og Trail-O den 

13. – 14. januar blevet enige om en 6. udgave af kortnormerne ISOM 2017-2 og IS-

prOM 2019, der træder kraft 01.01.2024. ISprOM 2019 vil fremover også indeholde 

de særlige symboler for Pre-O. 

Til ISMTBOM 2022 kommer også en ny udgave, der træder i kraft 01.02.2023 eller så 

hurtigt den bliver offentliggjort af IOF og kommer på kortudvalgets hjemmeside.  

Kortudvalget har besluttet at ISOM kortnormen ikke længere vil blive oversat fra en-

gelsk til dansk som hidtil. 

 

Herefter blev beretningen godkendt. 

 

b. Valg af repræsentanter til kredsudvalget. På valg er: 

i. Kate Nielsen, næstformand – er villig til genvalg. VALGT. 

ii. Knud Erik Thomsen, ”kort” – er villig til genvalg. VALGT 

iii. Merethe Haarh Francis, HTF, ”klub” – stiller op på kredsudvalgets opfor-

dring. VALGT. 

Herefter kunne det konkluderes, at kredsudvalget for første gang i mange år er fuld-

talligt med 6 medlemmer. 

 

F. Generalforsamling i Foreningen Sydkredsens venner  

a. Dagsorden og beretning udsendes primo januar 2021. Se særskilt referat. 

 

G. Eventuelt 

a. Overrækkelse af Årets kortprofil v/ Knud Erik Thomsen 

Uddeles til Hans Jochumsen, Esbjerg OK. Se bilag 2. 

b. Overrækkelse af Sydkredsens æresplatte v/ Kate Nielsen, Rudolf Sørensen og 

Maja Alm (ikke tilstede). 

Uddeles til Dorthe Bloch Rosenvinge, OK SNAB. Se Bilag 3. 

c. Overrækkelse af Bennikefadet v/ Hans Aage Hvalsøe Hansen og Søren Mikkel-

sen samt Annette Færing og Per Storm Hansen (sidste to ikke til stede) 

Uddeles til familien Krabæk, Odense Orienteringsklub. Se bilag 4. 

d. Sydkredsens uskrevne regler omkring startafgift til divisionsløb blev italesat af Ru-

dolf Sørensen, Esbjerg OK. Man må tage 90 kr. for voksne og 55 kr. for børn. Hvis 

man har ekstraordinære udgifter som f.eks. skovafgift, leje af område til parkering el-

ler meget kørsel pga. skoven ligger langt fra klubbens adresse, kan man sætte en hø-

jere afgift. Der var pt. ingen ønske om at lave den uskrevne regel om. 

 

e. HTF tilbyder øvrige klubber deltagelse i deres interne kursus i banelægning ved Jens 

Peter Jensen. Det foregår over 4 onsdage i foråret. Der skal lægges en beskeden beta-

ling. Indbydelse vil blive udsendt snarest. 
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BILAG 1  

Deltagere i mødet: 

Anders Dalgaard, Sydkredsen 

Carsten Djursaa, Odense Orienteringsklub 

Carsten Lausten, Dansk Orienterings-Forbund 

Dorthe Bloch Rosenvinge, OK Snab 

Flemming Jørgensen, OK Snab 

Hans Nissen Jochumsen, OK Esbjerg 

Hans Aage Hvalsøe Hansen, Fyns Politi Idrætsforening 

Helle Sørensen, OK Melfar 

Jes Aage Henning, Kolding OK 

Karl Kristian Terkelsen, OK GORM 

Kate Nielsen, Sydkredsen 

Knud Erik Thomsen, Sydkredsen 

Lars Klogborg, OK H.T.F. 

Leila Damkjær Pedersen, Svendborg OK 

Merethe Haahr Francis, OK H.T.F. 

Per Eg Pedersen, Sydkredsen 

Pernille Buch, OK Gorm 

Rudolf Sørensen, Esbjerg OK 

Sven Madsen, FROS 

Søren Mikkelsen, OK Melfar 

 

 

BILAG 2 

Årets kortprofil, Hans Jochumsen 

 

Et fuldstændigt enigt kortudvalg har som ”årets kortprofil 2022” valgt Hans Jochumsen, Esbjerg 

OK, der modtager prisen for sin omhyggelige og store indsats med rekognoscering og rentegning af 

kortet til DM-ultralang i Kærgård plantage. En svendeprøve der er bestået med glans for det på alle 

områder udfordrende klitterræn. 

 

For de af jer, der kun har mødt Hans på stævnepladsen til O-løb, kan jeg tilføje, at han gennem mere 

end 30 år har været en erfaren korttegner og kortkonsulent i Sydkredsen, der i årenes løb aldrig har 

været afvisende for at påtage sig en kortkonsulentopgave, selvom han samtidig også har gang i 

mangt et sydjysk kortprojekt, - og det har ikke alene været for Esbjerg OK. 
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BILAG 3 

Sydkredsens Æresplatte, Dorthe Bloch Rosenvinge 

 

Dagens modtager af Æresplatten er ny i orienteringsspor-

ten. Det er ikke så almindeligt blandt modtagerne. Ved-

kommende blev medlem af en klub i Sydkredsen i 2015 

sammen med sin ægtefælle og deres børn. De kom fra et 

aktivt arrangement indenfor spejderne. 

 

Og hvordan kan man så på bare 8 år gå fra at være helt 

ukendt og ny i sporten til at stå her i dag og have gjort en 

helt særlig og bemærkelsesværdig indsats for Sydkredsen? 

 

Det kan dagens modtager, fordi vedkommende er en ild-

sjæl med en enorm energi, et fantastisk humør og en ufat-

telig evne til at kaste sig ud i nye ting og komme godt i 

mål med dem. Dagens modtager er stabil og rolig og vir-

kelig svær at stresse, - og det på trods af, at vedkommende har haft mere om ørene end de fleste de 

seneste 3 år. 

 

Dagens modtager startede ret hurtigst som aktiv i egen klub, hvor vedkommende i dag leverer en 

stor indsats som ungdomstræner og som medlem af klubbens bestyrelse med ansvar for sociale ar-

rangementer som f.eks. fællesspisning og klubture. 

 

Men der var ikke udfordringer nok i klubben, og derfor blev dagens modtager involveret i VM i 

orienteringsløb i Trekantområdet og var med til både at aflyse det hele i 2020 og til at gennemføre 

med succes i 2022.  

 

Jeg har oplevet dagens modtager tæt på som min ”chef” under VM. En ”chef” der var fantastisk til 

at give ros og sparring og få mig til at tro på, at jeg kunne løse min opgave. Mange har gjort en 

kæmpe indsats i forbindelse med VM, men dagens modtager ville mere end de fleste. Dagens mod-

tager påtog sig en stor og kompleks opgave i toppen af VM-organisationen. En opgave de fleste nok 

havde holdt sig fra med bare 4-5 års erfaring som orienteringsløber. 

 

Dagens modtager af Sydkredsens Æresplatte har de seneste år kunnet skrive på sit visitkort: Event 

Director – WOC Office, Marketing & Communication. Hun blev ansat til jobbet, men det er 

ikke nogen hemmelighed, at hun ud over sine lønnede timer har lagt lige så mange frivillige timer i 

jobbet og sat rigtig mange ting på ”stand by” i sit eget liv for at skabe kvalitet for løbere, publikum 

og de mange frivillige til VM. 

 

Når jeg om lidt overrækker Sydkredsens æresplatte til Dorthe Bloch Rosenvinge fra OK SNAB, vil 

jeg bede jer om at klappe ekstra meget, for Dorthe er lige blevet 50 år her i weekenden, – hvem ville 

tro det? Og trods fest der hjemme var du Dorthe villig til uden tøven at gøre Flemming Jørgensen 

og OK SNAB en tjeneste og tage til klubledermøde i dag, fordi du fik at vide, at han vor forhindret i 

at være med. 

 

Tillykke med det hele og tak for alt det du gør for orienteringssporten. Vi håber, du bliver ved i 

mange år endnu. 
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BILAG 4 

Bennikefadet, Familien Krabek 

Bennikefadet er siden 1966 blevet uddelt til en eller nogen der gør eller har gjort noget ekstra for 

orienteringssporten på Fyn, og uddeles af de seneste 3 modtagere. 

Dette års modtager af Bennikefadet er faktisk en hel familie. De har alle fem demonstreret evne og 

vilje til at ville orienteringssporten det allerbedste.  

Far har i flere år været træner til succesen Mini/Maxi-O i Odense Orienteringsklub, hvor resten af 

familien deltager super aktivt. Begge de to voksne har også været ledere på utallige U1 kurser når 

både deres egne børn og andres er afsted. 

Til Spireløbet 2022 afholdt af OO fik far og den ene af sønnerne opgaven med tidtagning. En ny 

opgave som de gik til med krum hals, og løste til UG. Så det betyder også at flere i familien nu er 

ved at blive oplært i kunsten med at tage tid. Det er super dejligt at have flere, der kan løfte denne 

for nogle lidt komplicerede opgave. 

Lige ledes har familien også tegnet mange baner til diverse træningsløb. 

De er altid klar på at give en hånd med. Det være sig både til det praktiske omkring løbsafviklingen 

som selv at deltage. Samt det sociale i klubben 

Så det er en rigtig ihærdig familie, som jeg ville ønske at vi havde mange flere af i vores sport. Men 

heldigvis har vi familien Krabek. Far og mor Nicolaj og Johanne samt deres tre drenge Benjamin, 

Marius og Ludvig. 

Tillykke med årets pris. 

 

Foto mangler, da familien var på skiferie ved overrækkelsen. 


